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Mødetidspunkt: 21. juni 2023, kl. 12.30-14.00 
Mødested: Lokale 516, Bygning 1461  
Uddannelsesnævnsmøde Historie og Klassiske Studier 
 
Deltagere:  
Undervisere: Nina Kofoed (afdelingsleder og UN-forperson, his), Troels Myrup Kristen-
sen (ks) 

Studerende: Mathilde Vadsager Andreasen (ks) 

Observatører: Marianne Pade (VIP-observatør, ks), Mette Alsing Schwartz (studievejle-
der hs), Julie Pedersen Lorensen (afdelingskoordinator) og Christian Vogensen (Arts Stu-
dier, referent) 

Fraværende: Evert Hendrik van Emde Boas (ks), Andreas Emil Mikkelsen (his), Ane Kir-
stine Høgsbro Dybkjær (UN-næstforperson, ks), Sarah Leegaard Poulsen, Sascha 
Berg Bøgebjerg, Helle Granum (studievejleder), Helle Strandgaard Jensen (his), , Nicolai 
Sørensen (ks), Bálint Márk Sosovicska (ks), Emil Klitgaard (ks), Thorina Jürgensen 
(his), Phillip Elgaard Brett (ks), Jeppe Netterstrøm (his), 

 

REFERAT 

1. Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden blev godkendt uden bemærkninger. 
 
2. Opfølgning fra sidste UN-møde 
Uddannelsesnævnet (UN) følger op på UN-mødet den 24. maj 2023.  
 
Christian Vogensen har undersøgt spørgsmålet til talmaterialet fra sidste møde. Grunden 
til, at det stiger hvert år er, at det er en ny studieordning. Så første år er der kun talt timer 
for 1. og 2. semester, 2. år tælles fra 1.-4. semester, osv. Der er derfor intet unormalt i tal-
lene.  
 

3. Drøftelse om kompetenceforståelse og spørgsmål fra SN IKS 
Line Birk Thraentoft Kristiansen fra Arts Karriere deltog under punktet og indledte 
punktet med et oplæg.  
 
SN IKS har haft en temadrøftelse om kompetenceforståelse, hvor følgende spørgsmål 
var til drøftelse. Se gerne uddraget fra drøftelse i SN IKS via det medsendte bilag til 
dette punkt. Disse spørgsmål ønsker SN IKS, at hvert UN ligeledes drøfter. I forbin-
delse med drøftelsen lægges der op til inddragelse af Arts Karriere, der vil give et kort 
oplæg om emnet og hvordan studerende bedst bliver bevidste om deres kompetencer 
som indspil til drøftelserne. Der vil derfor deltage en repræsentant fra Arts Karriere 
til punktet. Udkommet af punktet er en drøftelse af de følgende tre spørgsmål og en 
sammenfatning deraf, og eventuelt nogle anbefalinger hvis muligt. 
 
Spørgsmål til drøftelse: 
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− Hvilke udfordringer/forhindringer møder IKS-studerende i forhold til at få en 
klar forståelse af, hvilke (arbejdsmarkedsrelevante) kompetencer deres uddan-
nelse giver dem?  

− Hvornår, hvor, hvordan og af hvem skal kompetenceforståelse italesættes? 
− Hvordan klæder vi vores VIP’er/undervisere tilstrækkeligt på til at løfte opgaven 

med at gøre de studerende kompetencebevidste? Hvilke ressourcer vil det kræve? 
 
UN havde følgende kommentarer: 

• UN kommenterede, at der er meget viden i studieordningen for de studerende ift. 
hvad de studerende kan, ved og har af kompetencer. Arbejdet med studieord-
ningsrevisioner er altså vigtigt ift. denne dimension. 

• Det blev forslået, at der sættes særligt fokus på kompetenceforståelse i projektori-
enteret forløb, f.eks. med workshops fra Arts Karriere i forløbet.  

• Afdelingen har haft stor succes med alumnearrangementer, hvor forskellige 
alumner fortæller om, hvordan de bruger deres kompetencer på arbejdsmarkedet.  

• Det vigtige for de studerende er at få omsat studieordningen til et CV for de stu-
derende ift. viden, færdighed og kompetencer. Der skal arbejdes under hele stu-
dietiden ift. kompetencebevidsthed, særligt ift. generaliststillinger. Studenterstu-
dievejleder oplever, at de studerende ikke er særlig bevidste om studieordningen, 
og hvad den kan bruges til.  

• Forslag om at søge inspiration i fælles læse-og læreplaner fra filosofi og idéhisto-
rie ift. at øge bevidsthed omkring, hvad der læres i de enkelte fag.  

 
Næste skridt: 
SN-repræsentanterne tager output fra drøftelsen med videre til SN IKS, når punktet 
sættes på dagsorden i september.  
 
4. Ansøgninger til aktivitetspuljen 
UN behandlede de indkomne ansøgninger til aktivitetspuljen. Ansøgning i bilag 4.1 
fik bevilliget 100 kr. pr. studerende. Ansøgning i bilag 4.2 blev afvist. Derud gives der 
150 kr. pr. studerende til klassisk arkæologi til studietur til København.  
 

5. Behandling af udkast til studieoversigter og kompetenceprofiler for 
nye studieordninger 

På baggrund af arbejdsgruppens præsentation, drøfter UN de foreløbige studieover-
sigter og Om-uddannelsen (kompetenceprofil) for nye studieordninger.  
 
Studieoversigter og Om-uddannelsen er på studienævnsmøde i september til oriente-
ring. 
 
Marianne Pade præsenterede de foreløbige studieoversigter og om uddannelsen. Bag-
grunden for studieordningsrevisionen var evalueringer, som blandt andet viste et 
uhensigtsmæssig forløb af fagene. Marianne Pade roste de anbefalinger, som de har 
modtaget fra SNUK.  
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Afdelingsleder orienterede, at studieordningen på Klassisk arkæologi ikke gennemgår 
en fuld studieordningsrevision, men kun får revideret de sammenlæste fag.  
 
De studerende havde følgende kommentarer: 

• Titlen på faget Latinsk grammatik var de interesseret i. Marianne Pade oriente-
rede om, at det er fordi, at titlen bedre passer til indholdet. Derudover er der en 
fejl, så Græsk sprogkundskab skal hedde Græsk grammatik. 

• Derudover blev der spurgt indtil, hvorfor der er eksamener uden PC. Det blev ori-
enteret om, at der er flere muligheder for at tjekke de studerende ift. brugen af 
PC.  

• Tilføj under valgfag inden for antikken, at hvis det er metodisk relevant, så kan 
den studerende også følge kurset, så de f.eks. kan følge det nye digitale kursus på 
Historie.  

• Ift. BATV oldtidskundskab ligner det, at det er nogle større fag, som bliver slået 
sammen på tilvalget. Derudover skal der ses på sammenlæsningen på faget 
Drama og Epos ift. sammenlæsning med KATV Klassisk filologi i faget Litterær 
oversættelse.  
 

De studerendes bemærkninger bliver sendt til Marianne Pade.  
 

6. Forslag til kommende møder 
Forslag Tidspunkt 

Emne omkring scanning af OCR-tekster, dispensationer til 
eksamen, SPS, etc.  

Efteråret 2023 

Udfordringer omkring plagiat og ChatGPT og lignende AI’s 
 

Efteråret 2023 

 

7. Nyt fra…  
7.1 Nyt fra afdelingsleder/fagene 

Klassiske studier: 
Der har været arbejdet meget med studieordninger. Derudover er der i gang med at 
findes en ny underviser, da en underviser har fået en post-doc. 
 
Afdelingsleder har arbejdet for at forbedre indeklimaet i bygningen, da der har været 
meget varmt i den seneste periode.  
 

7.2 Nyt fra SN-repræsentanter 

Mathilde Vadsager Andreasen overtager rollen som SN-repræsentant fra efterårsse-
mestret.  
 

7.3 Nyt fra de studerende 

Der har været afholdt sommerafslutning. Derudover arbejdes på at få en ny bogreol, 
da den gamle er gået i stykker. Derudover har de studerende travlt med eksamen. 
 

7.4 Nyt fra studievejledere 



 
 

  
  

Side 4/4 

 

AARHUS 
UNIVERSITET 
 

 

Der har været sygemelding blandt studenterstudievejlederne. Der arbejdes med et nyt 
format for studiestarten og åregangsmøder ift. at få flere studerende til at møde op.  
 

7.5 Nyt fra Arts Studier 

UN orienteres om nyheder fra Arts Studier, se link: https://medarbejdere.au.dk/fakulte-
ter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/  
 
Der kommer ny UN-sekretær efter sommerferien. 
 
8. Eventuelt 
SPS kommer og introducerer i intro-ugen. Dette vil UN gerne høre erfaringer om i 
forbindelse med evalueringen.  
 
Mødet blev hævet 13.42.  

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/
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